

**ՀՀ ԱՐԱԳԱԾՈՏՆԻ ՄԱՐԶ**  
Մարզկենտրոնը ք. Աշտարակ

*RA Marz of Aragatsotn*  
*The capital of marz-Ashtarak*

**Марз АРАГАЦОТНА РА**  
Центр марза-г.Аштарак

Տարածքը	2753 քառ. կմ
Քաղաքային համայնքներ	3
Գյուղական համայնքներ	111
Գյուղական բնակավայրեր	117
<i>Territory</i>	<i>2753 km<sup>2</sup></i>
<i>Urban communities</i>	<i>3</i>
<i>Rural communities</i>	<i>111</i>
<i>Rural settlements</i>	<i>117</i>
Территория	2753 кв.км.
Городские общины	3
Сельские общины	111
Населенных пунктов	117

**ՀՀ Արագածոտնի մարզը** զբաղեցնում է հանրապետության տարածքի 9,3%-ը: Մարզի բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է հանրապետության բնակչության ընդհանուր թվաքանակի 4,3%-ը: Ընդ որում, բնակչության 76,2%-ը բնակվում է գյուղական բնակավայրերում (գյուղական բնակչության ամենաբարձր տոկոսն է ՀՀ մարզերի կտրվածքով):

Մարզը գտնվում է մայրաքաղաք Երևանի և ՀՀ ամենաբարձր լեռնագագաթի՝ Արագածի միջև ընկած տարածքում (տարածքն արևմուտքում ձգվում է մինչև Թուրքիայի պետական սահմանը), և իր անունը ժառանգել է պատմական Այրարատ աշխարհի Արագածոտն գավառի անունից:

ՀՀ Արագածոտնի մարզն իր մեջ ընդգրկում է Աշտարակի, Ապարանի, Արագածի և Թալինի

**The Marz of Aragatsotn** occupies the 9.3% of the republic's territory. Its population, according to the results of the census 2001 of RA was 4.3% of the total population of the republic. The 76.2% of residents living in villages (the highest percentage of rural population among the Armenian marzes).

Marz is situated in the territory lying between the capital Yerevan and the Armenia's highest peak-Aragats (in the West the marz stretches till Turkish border) and has inherited its name from that of Ayrarat ashkhar's Aragastotn province.

Marz includes territories of former regions of Ashtarak, Aparan and Talin.

**The town of Ashtarak** became capital of marz in 1995. Its population, according to the results of the census 2001 of the RA was 20636 people (excluding the village Mughni).

**The town of Aparan** is situated

**Марз Арагацотн РА** занимает 9.3%-а территории республики. Численность населения марза, согласно результатам переписи населения РА 2001г., составила 4,3% общей численности населения республики. Причем, 76,2% населения проживает в сельских населенных пунктах (самый высокий процент сельского населения среди марзов РА).

Марз находится на территории, расположенной между Ереваном и самой высокой вершиной РА-горой Арагац (на западе, территория растягивается до государственной границы Турции), в свое название унаследовало от названия провинции Арагацотн исторической области Айрарат.

Марз Арагацотн РА включает в себя прежние регионы Аштарак, Арагаца и Талина. Города марза-Аштарак, Апаран и Талин.

**Город Аштарак** – центр

նախկին տարածաշրջանները: Մարզի քաղաքներն են՝ Աշտարակը, Ապարանը և Թալինը:

**Աշտարակ քաղաքը** 1995 թվականից մարզկենտրոնն է: Բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 20636 (առանց գ. Մուղնիի) մարդ:

**Ապարան քաղաքը** գտնվում է Քասախ գետի ափին, Երևանից 59կմ հեռավորության վրա, մարզում մեծությամբ ու նշանակությամբ երկրորդ քաղաքն է, ունի 6614 բնակիչ:

**Թալին քաղաքը** գտնվում է Արագած լեռան հարավարևմտյան լանջին: Քաղաքի շրջակայքում հայտնաբերվել են հնագույն բնակավայրերի հետքեր (մ.թ. II հազարամյակ): Ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, բնակչության թվաքանակը կազմել է 5614 մարդ:

on the bank of the river Kasakh, 59 km from Yerevan, it is the second by its importance and largeness of the marz in has 6614 inhabitants.

**The town of Talin** is situated on the south-west slope of mountain Aragats. Near the town tracks of ancient settlements (II mill. B.C.) have been found. The number of its population, according to the results of the census 2001 of the RA in was 5614 people.

марза с 1995г. Численность населения, согласно переписи населения РА 2001 г., составляет 20636 человек (кроме села Мугни).

**Город Апаран** - находится на берегу р.Касах, на расстоянии 59 км. от Еревана, по величине и значимости второй город области и имеет 6614 жителей.

**Город Талин** – расположен на юго-восточном склоне горы Арагац. Поблизости с городом найдены следы старейших поселений (2-е тысячелетие н.э.). Согласно результатам переписи населения РА, численность населения составляет 5614 человек.